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Korte mededelingen
Stormmeeuwen zonder vergunning
bestreden

Dutch Birding Association

Op 21 april 1979 is te Katwijk aan Zee de Dutch

Birding Association opgericht (secretaris/

penningmeester: C. Klaver, Uilenstede 40,

1183 AJ Amstelveen) door de zelfde mensen

die eerder dit jaar de 'Nieuwsbrieven’ ver-

spreidden. 'Dutch Birding' is bedoeld als ver-

volg op en uitbreidingvan deze Nieuwsbrieven.

Het ligt in de bedoeling van deze groep het

stimuleren van het snel doorgeven van waar-

nemingen via de telefoon en het vergroten van

de kennis ter identificatie van de vogels. Tot

voor kort was het waarnemen van zeldzaam-

heden slechts weggelegd voor een handjevol

'ingewijden', daar wil men verandering in

brengen zonder verstoring van de vogels.
Deze organisatie gaat zich in het bijzonder

bezighouden met mededelingen over bijzon-
dere waargenomen soorten en de identificatie

van moeilijk van elkaar te onderscheiden soor-

ten en kleden. Het gaat er dus om plaats te

geven aan opmerkingen, kleine studies, vra-

gen en moeilijkheden die in het veld tijdens

het bestuderen van een vogel gerezen zijn.

'Dutch Birding' zal 4 maal per jaar verschijnen,

de stukjes zullen samenvattingen in de Engel-

se taal bevatten en eventueel geheel in het

Engels zijn gesteld.

De 'Dutch Birding Association' is dus een ge-

specialiseerde groep van wat ’keene' en ge-

specialiseerde vogelwaarnemers, die zich in

de eerste plaats zullen bezighouden met iden-

tificatie van zeldzame en moeilijke soorten,

maar ook met hun status en hun voorkomen.

De DBA wil gebruik maken van de ervaringen
die de 'American Birding Association’ heeft

opgedaan, maar streeft er niet naar alle Ame-

rikaanse ideeën in Nederland in te voeren.

Toch kan men een redelijke indruk krijgen van

de moeilijkheden, die er rijzen bij het steeds

massaler bezoeken van zeldzaamheden.

Initiatiefnemers zijn een tiental jonge, serieuze

ornithologen die zich gezamenlijk verder wil-

len verdiepen in de moeilijkheden die zich bij
het nauwkeurig waarnemen van vogels kun-

nen voordoen. Hiervoor bestaat duidelijk inte-

resse. Enige connectie met de Nederlandse

Ornithologische Unie (NOU) valt niet te be-

speuren, hetgeen splitsing onder de Neder-

landse ornithologen tot gevolg zou kunnen

hebben en dat zou wel betreurenswaardig zijn.

leder die het blad wil ontvangen dient lid te worden

van de DBA. Dit kan men over 1979 worden door

minimaalƒ 18,- over te maken op postgiro 2 041 081

tnv C. Klaver, Uilenstede 40, 1183 AJ Amstelveen

Kooikers willen financiële bijdrage

van rijk

De Nederlandse Kooikersvereniging heeft vol-

gens de pers (juni 1979) aan minister Van der

Stee een financiële bijdrage gevraagd, omdat

het vorig jaar de handel en het vervoer van

levende eenden door het ministerie van land-

bouw is verboden. Dat zou de kooikers twee-

derde van hun inkomsten schelen. Nederland

telt nu nog ongeveer 115 eendenkooien. De

meeste treffen wij aan in Friesland (28), Gel-

derland (23) en Zuid-Holland (17), De helft

(circa 50 eendenkooien) zijn nog in bedrijf.

Volgens de voorzitter van de Kooikersvereni-

ging mr. O. W. A. baron van Verschuer waren

tot voor kort nog maar twintig kooien renda-

bel. De handel in levende have leverde de

kooiker ongeveer tweederde van zijn inkom-

sten op, omdat een levende eend meer op-

brengt dan een dode. De vijftig jaar bestaande

vereniging heeft circa 100 leden. Minister Van

der Stee heeft inmiddels een commissie

samengesteld ter bestudering van de proble-

men van de kooikers. De helft van de geregi-
streerde eendenkooien wordt beheerd door

instellingen als Staatsbosbeheer en Natuur-

monumenten. De andere helft door particulie-

re kooikers, die genoodzaakt zijn nevenactivi-

teiten te ontplooien omdat zij van deopbrengst
alleen niet meer kunnen leven. Volgens kran-

tenberichten worden in de Nederlandse een-

denkooien jaarlijks gemiddeld 150.000 eenden

gevangen voor de handel. Bovendien worden

in enkele eendenkooien duizenden eenden

geringd met ringen van het Vogeltrekstation.

Ambtenaren van de Staatsboswachterij
Schoorl hebben dit jaar, en ook vorig seizoen,

broedsels van de beschermde Stormmeeuwen

vernietigd, door de eieren onder te dompelen

in huisbrandolie. Volgens krantenberichten

heeft CRM nooit een vergunning daarvoor

verleend en heeft een Controleur Vogelwet

proces-verbaal opgemaakt. Het blijkt dat in

het Schoorlse duingebiedook de Zilvermeeu-

wen nog worden bestreden. Volgens de dis-

trictsambtenaar moet er met harde hand op-

getreden worden om de meeuwen binnen de

gewenste kolonies te houden. Uitbreiding van

de kolonies zou een bedreiging voor de heide

in de kalkarme duinen betekenen, zo zegt
men.

Momenteel moeten bij Schoorl zo’n 3000 pa-

ren van de Stormmeeuw broeden. Wij menen

dat indien men in meeuwenkolonies eenstrik-

te rust laat heersen, deze kolonies zeer gecon-

centreerd kunnen voorkomen. Des te meer

men in meeuwenkolonies onrust veroorzaakt

(door er onder andere doorheen of vlak langs

te lopen) dan is het een vanzelfsprekende zaak

dat de meeuwen uitwaaieren en in steeds gro-

ter gebied gaan broeden. Een advies om in

de eerstvolgende jaren een volstrekte rust in

de kolonies te doen heersen kan de her en der

verstrooide paren weer op een kleinere opper-

vlakte dichter bij elkaar brengen!
J.T.
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Tot eind oktober is in het Nederlands Jacht-

museum een tentoonstelling over eenden-

kooien en kooikers. Weekdagen (behalve dins-

dags) geopend van 10.00 tot 17.00 uur, zon-

en feestdagen van 13.00 tot 17.00 uur.

Jacht en CRM

De suggestie, geuit tijdens de 44ste jaarver-

gadering van de Koninklijke Nederlandse Ja-

gersvereniging, als zou 'CRM de jacht willen

uitschakelen', mist feitelijke grondslag. Aldus

staatssecretaris Wallis de Vries in antwoord

op schriftelijke vragen van de Tweede Kamer-

leden Verkerk-Terpstra en Waalkens.

De jacht in de staatsnatuurreservaten is gere-

geld in een instructie. Daarin wordt uitdruk-

kelijk gesteld dat daar waar dit uit een oog-

punt van wildbeheer gewenst is, verhuur van

de jacht aan particulieren veelal de aange-

wezen weg is.

De instructie voorziet ook in een procedure
voor overleg tussen de ministeries van land-

bouw en visserij en van cultuur, recreatie en

maatschappelijk werk in gevallen waar de

advisering door het dienstvak Natuurbehoud

van Staatsbosbeheer op bezwaren stuit bij de

directie Faunabeheer, die de verhuur van de

jacht in de staatsnatuurreservaten regelt. Vol-

gens deze procedure wordt in zulke gevallen

slechts in overeenstemming tussen beide de-

partementen een beslissing genomen. Een

zodanig geval heeft zich slechts één maal

voorgedaan. Ten aanzien van de jacht in ter-

reinen van particuliere natuurbeschermings-

organisaties is de beslissing over het al dan

niet verhuren daarvan geheel voorbehouden

aan de betrokken eigenaren. Deze beslissing
wordt van de zijde van het ministerie van cul-

tuur, recreatie en maatschappelijk werk, noch

van de zijde van het dienstvak Natuurbehoud

van het Staatsbosbeheer op enigerlei wijze
beïnvloed.

Vertegenwoordigersvan de Koninklijke Neder-

landse Jagersvereniging hebben reeds een

gesprek met de staatssecretaris gehad, waar-

bij in een open gedachtenwisseling de pro-

blemen van en met de jacht aan de orde zijn

gekomen.

Van ’t een komt ’t ander

Ook dit seizoen is weer op diverse plaatsen
in ons land botulisme vastgesteld. Een kran-

tenbericht van D. A. C. van den Hoorn zegt dat

het nu in De Grote Peel (grens van Limburgen

Noord-Brabant) geconstateerde botulisme

mogelijk is ontstaan omdat kortgeleden een

groot aantal reeds bebroede meeuweneieren

is vernietigd en in het water is gegooid. De

Kokmeeuw is thans volledig beschermd en

daar zou dus vergunningvoor moeten zijn ver-

leend? Men heeft daarmee de moeilijkheden

naar zich toegehaald, aldus dr. J. Haagsma

van het GDI te Rotterdam omdat in feite vogel-

kadavers, hoe klein dan ook, in het water te-

recht zijn gekomen. Er zijn reeds 100 Kok-

meeuwen (26 juli) en eenden opgeruimd. Door

het verwijderen van alle kadavers uit het water

hoopt men bij het Staatsbosbeheer de ziekte

onder controle te krijgen . ..

Studieconferentie

milieuonderzoek & onderwijs

Op 12 september 1979 wordt in de UR-zaal

van de Vrije Universiteit, De Boelelaan 1081,

Amsterdam door het Instituut voor Milieu-

vraagstukken (IVM), postbus 7161, Amsterdam

(tel. 020 - 5 485 580) een studieconferentie ge-

organiseerd Milieuonderzoek en onderwijs in

het spanningsveld tussen universiteit en

maatschappij'.
Een studieconferentie over de problematiek

van milieuonderzoek en onderwijs - vooral

aan instellingen van hoger onderwijs - ge-

plaatst in het kader van de maatschappelijke
behoefte aan dit onderzoek en onderwijs. De

korte voordrachten zullen vergezeld gaan van

een aantal stellingen deze problematiek be-

treffende. Deze studiedagbegint om 10.00 uur

en eindigt 16.35 uur.

Sprekers zijn o m. prof. dr, J. Kuiper, dr, L. Ginjaar,
mr. I. Lambers-Hacquebard, S. A, Leeflang, dr. J. W.

Copius Peereboom, prof. dr. A. J. Wiggers (direc-
teur RIN), prof. dr. H. W. Hommes, drs. L. Hordijk,

drs. L. J. M. Schreurs, drs. S. W. F. van der Ploeg en

prof. dr. P. Nijkamp.

Opgave voor deelname door middelvan overmaking

van ƒ 10,-voor de conferentie of ƒ 17,50, indien ook

een lunch wordt gewenst, op rekening 40.92.14.299

van de Amrobank, A, J. Ernststraat, Amsterdam

(postgiro van de bank 487 275) tnv Instituut voor

Milieuvraagstukken.

Nestkasten

Wij ontvingen twee adressen waar nestkastjes

besteld kunnen worden maar omtrent de

deugdelijkheid van de nestkasten is ons niets

bekend.

Electrotex, een fabriek van elektronische

meet- en regelapparatuur, H. ter Kuilestraat

163, 7547 SK Enschede biedt ’mezenkastjes’

aan voor ƒ 5,50 (excl. Btw) per stuk in dozen

van 24 stuks. Het materiaal bestaat uit water-

vast hout in een zelfbouwpakket.
Bovendien zagen wij van de 'Kring tot Behoud

van de Inheemse Vogelsoorten’ (voorzitter

drs. A. Kolen), postbus 14 te 4854 ZG Bavel

(N B.) een folder waarin men een driehoekig

kastje (gewicht circa 2Vï kg, bodemoppervlak
16x13 cm) voor, schrik niet, ƒ 43,50 per stuk

aanbiedt en dat aanbevolen wordt voor Kool-

mees, Pimpelmees, Gekraagde Roodstaart,

Bonte Vliegenvanger, Boomklever, Winterko-

ning (!) en Roodborst. Bovendien zijn de kast-

jes 4 x met olijfgroene transparantebuitenbijts

geïmpregneerd.Wij hebben de indruk dat de

kring meer een 'kring tot behoud van de fa-

brikant’ is, terwijl het model door ons niet

aanbevolen kan worden. Over het behoud van

andere vogelsoorten dan bovengenoemde
soorten spreekt het folder niet!

Voor een betrouwbaar adres voor nestkasten

verwijzen wij gaarne naar de heer G. van

Waversveld, Lindenlaan 29, 3971 HA Drie-

bergen-Rijsenburg, 03438-3063.


